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Møtetid: 14:00 - 16:00

Kommunemøte startar med orientering og dialog med vår politikontakt Jan-Terje Brügger.

 
 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Karstein Totland H Ordførar
Erlend Kvamsdal H Medlem
Bjarte Andvik H Medlem
Frode Langhelle H Medlem
Kariann Ekren H Medlem
Atle Nordland H Medlem
Arne Hindenes H Medlem
Torill Torsvik Størkersen AP Varaordførar
Ragnvald Tangedal AP Medlem
Britt Inger Myhr AP Medlem
Siri Tangedal Kratzmeier Krf Medlem
Geir Egil Haugsvær Sp Medlem
Wenche Dåe Sp Medlem
Laila Furebotn Sp Medlem
Jostein Kvamme Duesund Frp Medlem

 
 

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle
Hildegunn Bjånes AP Medlem
Silje Vågseth Kjetland Sp Medlem

 
Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem
Malmfred Helge Haukeland AP Hildegunn Bjånes
Stian Søvik Sp Silje Vågseth Kjetland

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Rådmann Svein Helge Hofslundsengen, ass.rådmann Sveinung Toft og rådgjevar Anne Kristin 
Rafoss som og førte møteboka. 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 21/783

Saknr Utval Type Dato
032/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Godkjenning av innkalling og sakliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 032/2021

KS - behandling:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 4, 09.09.21 Side 4 av 30

Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 21/783

Saknr Utval Type Dato
033/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Godkjenning av møtebok 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møtebok vert godkjend.

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 033/2021

KS - behandling:
Det vart sett fram forslag om  Arne Hindenes (H) og Laila Furebotn (Sp) til å skrive under møteboka.

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Møtebok vert godkjend.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FA-S09 19/430

Saknr Utval Type Dato
056/2021 Formannskapet PS 02.09.2021
034/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Kraftmelding pr. 30.06.2021 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Kraftmelding pr 30 06 2021 25.08.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Kraftmelding pr. 30.juni 2021 vert teken til vitring

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Kommunestyret den 13.12.2016 samla seg om at førebels utgåve av Kraftmeldinga var noko ein 
kunne bygge vidare på. Dei var og samde i at Kraftmeldinga vart lagt fram 2 gonger i året; pr. 
utgangen av juni og desember.

Fakta

Viser til sjølve kraftmeldinga som følgjer som vedlegg.

Vurdering

Kraftinntektene samla for 2021 har eit nivå tilsvarande, pr. utgangen av juni, men framleis nokre 
usikre postar. 
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Konklusjon
Kraftmelding pr. 30.juni 2021 skal gje ei relevant statusvurdering kring nokre sentrale forhold kring 
kraftinntektene – og tilrår at meldinga vert teken til vitring. 

Formannskapet - 056/2021

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Kraftmelding pr. 30.juni 2021 vert teken til vitring

Kommunestyret - 034/2021

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Kraftmelding pr. 30.juni 2021 vert teken til vitring
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-223 21/419

Saknr Utval Type Dato
014/2021 Kraftfondsstyret PS 02.09.2021
035/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Dyrkolbotn Eiendom - søknad om tilskot gjennom kraftfondet 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Kraftfondet - søknad om tilskot 29.04.2021
Søknad om støtte frå kraftfondet 29.04.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Dyrkolbotn eigedom får ikkje tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte prosjekt, jf vedtektene og 
praksis innan område. 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Det vert søkt om kr. 250.000 i tilskot gjennom kraftfondet  til eit prosjekt med totale kostnader på kr. 
1.015.212,-. 

Fakta

Viser til søknad med vedlegg som følgjer som saksvedlegg 

Litt relevant forhold frå vedtekter og retningsliner kraftfondet; 
§ 2 Føremål Kraftfondet skal i hovudsak nyttast til næringsføremål. Fondet kan og nyttast til 
kommunale tiltak som tryggjer og aukar busetnaden i Masfjorden kommune.

§ 5 Vilkår for stønad Samla finansiering frå kraftfondet til private næringstiltak skal som hovudregel 
ikkje overstige 25 % av den samla kapitaltrongen for eit prosjekt.

Frå retningslinene;

Investering i bedrifter til dømes: utstyr, maskiner og bygningar ved oppstart og utviding av bedrifter. 

Beløpsgrenser for støtte gjennom kraftfondet; 

• Bedriftsutvikling kr. 40.000,- 

• Investeringar kr. 200.000,-

Kraftfondet er først og fremst retta mot støtte til mindre næringsprosjekt. For større prosjekt (samla 
kapitalbehov utover 500.000,-) skal søkjar først avklare mogleg støtte gjennom innovasjon Noreg 
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eller andre regionale støtteordningar, før kraftfondet tek saka opp til handsaming.

Vurdering

Søknaden er fyldig og informativ. Prosjektet er ikkje i tråd med § 2 i vedtektene, både når det gjeld 
omfang og investering, og har investeringsføremål som fondet tidlegare har avvist som grunnlag for å 
få støtte i form av tilskot, samt søknaden er høgare enn beløpsgrenser. 

Støtte i form av lån har ein gjort unntak for ved visse høve, men er ikkje tatt opp med søkjar. 

Med den dokumentasjon som no føreligg, må tilråding bli avslag på søknaden. I tråd med § 6 c i 
retningsdelen til kraftfondet, har søkjar høve til å informere nærare om søknadsprosjektet, og ein 
avventer endeleg innstilling til den er gjort. 

Konklusjon
Dyrkolbotn eigedom får ikkje tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte prosjekt, jf vedtektene og 
praksis innan område. 

Kraftfondsstyret - 014/2021

KRFT - behandling:
Søker Bjarte Dyrkolbotn presenterte søknaden.
Saka vart drøfta.
Formannskapet jobba fram følgjande framlegg til vedtak:

1. Dyrkolbotn eigedom får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 100.000 til omsøkt 
investeringsføremål.

2. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid.
3. Lån med pant i eigedom
4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 09.09.2022

Grunngjeving: 
Prosjektet høver godt i det totale reiselivstilbodet i området med samarbeid mellom Bjørn West- 
museum, Einekavane og andre aktørar i Stordalenområdet. 
Viser til næringsplanen for Mafjorden kommune pkt 3.4 Framtidsutsikter: Kople kultur og næring for 
å styrke kvalitetane vi har som bukommune og kombinere det med satsinga på reiseliv.
Framlegg til vedtak jobba fram i møte vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

KRFT - vedtak:
1. Dyrkolbotn eigedom får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 100.000 til 

omsøkt investeringsføremål.
2. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid.
3. Lån med pant i eigedom
4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 09.09.2022

Grunngjeving: 
Prosjektet høver godt i det totale reiselivstilbodet i området med samarbeid mellom Bjørn West- 
museum, Einekavane og andre aktørar i Stordalenområdet. 
Viser til næringsplanen for Mafjorden kommune pkt 3.4 Framtidsutsikter: Kople kultur og næring for 
å styrke kvalitetane vi har som bukommune og kombinere det med satsinga på reiseliv.
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Kommunestyret - 035/2021

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå Kraftfondet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
1. Dyrkolbotn eigedom får tilbod om lån gjennom kraftfondet med stort kr 100.000 til 

omsøkt investeringsføremål.
2. Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid.
3. Lån med pant i eigedom
4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 09.09.2022

Grunngjeving: 
Prosjektet høver godt i det totale reiselivstilbodet i området med samarbeid mellom Bjørn West- 
museum, Einekavane og andre aktørar i Stordalenområdet. 
Viser til næringsplanen for Masfjorden kommune pkt 3.4 Framtidsutsikter: Kople kultur og næring 
for å styrke kvalitetane vi har som bukommune og kombinere det med satsinga på reiseliv.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-223 21/437

Saknr Utval Type Dato
015/2021 Kraftfondsstyret PS 02.09.2021
036/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Stordalen oppleving as - søknad om tilskot gjennom kraftfondet 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Kraftfondet - søknad om tilskot 05.05.2021
Budsjett 2021 07.05.2021
Driftsbudsjett 2021 07.05.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Stordalen oppleving as får eit tilskot med kr. 50.000,- til omsøkte prosjekt 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Det vert søkt om kr. 100.000 i tilskot gjennom kraftfondet  til eit prosjekt med totale kostnader på kr. 
300.000,-. 

Fakta

Viser til søknad med vedlegg som følgjer som saksvedlegg 

Litt relevant forhold frå vedtekter og retningsliner kraftfondet; 
§ 2 Føremål Kraftfondet skal i hovudsak nyttast til næringsføremål. Fondet kan og nyttast til 
kommunale tiltak som tryggjer og aukar busetnaden i Masfjorden kommune. Prosjekt som har til 
føremål å betra vilkåra for sysselsetjing av ungdom og kvinner bør prioriterast.

§ 5 Vilkår for stønad Samla finansiering frå kraftfondet til private næringstiltak skal som hovudregel 
ikkje overstige 25 % av den samla kapitaltrongen for eit prosjekt.

Frå retningslinene;
Investering i bedrifter til dømes: utstyr, maskiner og bygningar ved oppstart og utviding av bedrifter. 
Beløpsgrenser for støtte gjennom kraftfondet; 
• Bedriftsutvikling kr. 40.000,- 
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• Investeringar kr. 200.000,-

Søkjar/prosjektet har fått annan støtte til prosjektet  - med kr. 50.000. retningslinene presiserer at 
ved ein eventuell samfinansiering med midlar frå andre støtteordningar, kan samla offentleg stønad 
ikkje overstige stønadsdel som er fastset i § 5, dvs. 25%.

Vurdering

Søknadsføremålet er innafor føremålet og retningslinene til kraftfondet, prosjektet er med på å 
utvide og styrke tilbodet til Stordalen oppleving as. Søkjar har fått anna tilskot til prosjektet, og dette 
må takast omsyn til ved tildeling av tilskot

Tilrår at prosjektet får støtte med kr. 50.000 gjennom kraftfondet, som  saman med anna støtte, gjev 
søkjar samla 33% støtte til prosjektet – og litt meir enn det ein vanlegvis legg til grunn med inntil 25% 
støtte. 

Konklusjon
Stordalen oppleving får kr. 50.000 i tilskot gjennom kraftfondet, som gjev samla 100.000 i støtte til 
selskapet for omsøkte investeringsprosjekt. Tilskot vert utbetalt ved framlegging av samla 
prosjektrekneskap. 

Kraftfondsstyret - 015/2021

KRFT - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

KRFT - vedtak:
Stordalen oppleving as får eit tilskot med kr. 50.000,- til omsøkte prosjekt 

Kommunestyret - 036/2021

KS - behandling:
Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Stordalen oppleving as får eit tilskot med kr. 50.000,- til omsøkte prosjekt 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-223, FA-L71 21/746

Saknr Utval Type Dato
017/2021 Kraftfondsstyret PS 02.09.2021
037/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Rullering av ordninga med etableringstilskot 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Ordning med etableringstilskot vert justert og får følgjande regelverk frå 1.1.2021: 

· Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller 
restaurering av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 56.000,- for dei under 
35 år, og kr. 42.000,- for dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan 
ikkje utgjere meir enn 10% av kostnaden 

· Etableringstilskot vert berre ytt til ungdom i etableringsfasen. For å koma innafor 
definisjonen ”ungdom i etableringsfasen”, må søkjaren vera under 40 år den dag 
mellombels 

bruksløyve/ferdigattest ligg føre. 
· Søknadsfrist vert sett til 1. september kvart år, for utbetaling i neste budsjettår, slik at 

midlane til etableringstilskot kan innarbeidast i årsbudsjettet til kraftfondet. 
· Ved søknaden må det leggjast ved attestasjon på at søkjaren er byggherre, og skal vera 

eigar av huset/registrert som innbyggjar i kommunen. 
· Etableringstilskotet vert nedskrive over 5 år. Ved sal av bustad eller flytting frå kommunen 

før dette tidsrommet er ute, skal kommunen ha tilbakebetaling i høve til den tid som er 
gått. 

· Rådmannen får fullmakt til å ta stilling til innkomne søknader. 
· Etableringstilskotet kan betalast ut etter nærare vurdering når mellombels bruksløyve 

eller ferdigattest føreligg 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Kraftfondstyret ba om ei sak om rullering av ordninga med etableringstilskot i samband med møte 
den 18.3.21.

Fakta
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Prisjustering av kr. 40.000 og 30.000 i april 2005 utgjer april 2021 hhv avrunda kr. 56.000 og 42.000 

Vurdering

Ein har justert litt ordninga med etableringstilskot i tråd med signal og aktuelle referatsaker frå møte 
den 18.3.21, samt sett litt på ordninga som nabokommunar har, og har komme fram til følgjande 
endringar og regelverk, til vidare drøfting; 

Ordning med etableringstilskot vert justert og får følgjande regelverk: 

· Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller 
restaurering av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 56.000,- for dei under 
35 år, og kr. 42.000,- for dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan 
ikkje utgjere meir enn 10% av kostnaden 

· Etableringstilskot vert berre ytt til ungdom i etableringsfasen. For å koma innafor 
definisjonen ”ungdom i etableringsfasen”, må søkjaren vera under 40 år den dag 
mellombels 

bruksløyve/ferdigattest ligg føre. 
· Søknadsfrist vert sett til 1. september kvart år, for utbetaling i neste budsjettår, slik at 

midlane til etableringstilskot kan innarbeidast i årsbudsjettet til kraftfondet. 
· Ved søknaden må det leggjast ved attestasjon på at søkjaren er byggherre, og skal vera 

eigar av huset/registrert som innbyggjar i kommunen. 
· Etableringstilskotet vert nedskrive over 5 år. Ved sal av bustad eller flytting frå kommunen 

før dette tidsrommet er ute, skal kommunen ha tilbakebetaling i høve til den tid som er 
gått. 

· Rådmannen får fullmakt til å ta stilling til innkomne søknader. 
· Etableringstilskotet kan betalast ut etter nærare vurdering når mellombels bruksløyve eller 

ferdigattest føreligg 

Konklusjon

Ordning med etableringstilskot vert justert og får følgjande regelverk frå 1.1.2021: 

· Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller 
restaurering av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 56.000,- for dei under 
35 år, og kr. 42.000,- for dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan 
ikkje utgjere meir enn 10% av kostnaden 

· Etableringstilskot vert berre ytt til ungdom i etableringsfasen. For å koma innafor 
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definisjonen ”ungdom i etableringsfasen”, må søkjaren vera under 40 år den dag 
mellombels 

bruksløyve/ferdigattest ligg føre. 
· Søknadsfrist vert sett til 1. september kvart år, for utbetaling i neste budsjettår, slik at 

midlane til etableringstilskot kan innarbeidast i årsbudsjettet til kraftfondet. 
· Ved søknaden må det leggjast ved attestasjon på at søkjaren er byggherre, og skal vera 

eigar av huset/registrert som innbyggjar i kommunen. 
· Etableringstilskotet vert nedskrive over 5 år. Ved sal av bustad eller flytting frå kommunen 

før dette tidsrommet er ute, skal kommunen ha tilbakebetaling i høve til den tid som er 
gått. 

· Rådmannen får fullmakt til å ta stilling til innkomne søknader. 
· Etableringstilskotet kan betalast ut etter nærare vurdering når mellombels bruksløyve eller 

ferdigattest føreligg 

Kraftfondsstyret - 017/2021

KRFT - behandling:
Saka vart drøfta.

Formannskapet jobba fram følgjande endringsforslag i kulepkt 1:

Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller restaurering 
av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 60.000,- for dei under 35 år, og kr. 40.000,- for 
dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan ikkje utgjere meir enn 10% av 
kostnaden 

Framlegg til vedtak med endringane i kulepkt 1 jobba fram i møtet vart samrøystes tilrådd til 
kommunestyret.

KRFT - vedtak:
Ordning med etableringstilskot vert justert og får følgjande regelverk frå 1.1.2021: 

· Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller 
restaurering av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 60.000,- for dei under 
35 år, og kr. 40.000,- for dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan 
ikkje utgjere meir enn 10% av kostnaden 

· Etableringstilskot vert berre ytt til ungdom i etableringsfasen. For å koma innafor 
definisjonen ”ungdom i etableringsfasen”, må søkjaren vera under 40 år den dag 
mellombels bruksløyve/ferdigattest ligg føre. 

· Søknadsfrist vert sett til 1. september kvart år, for utbetaling i neste budsjettår, slik at 
midlane til etableringstilskot kan innarbeidast i årsbudsjettet til kraftfondet. 

· Ved søknaden må det leggjast ved attestasjon på at søkjaren er byggherre, og skal vera 
eigar av huset/registrert som innbyggjar i kommunen. 

· Etableringstilskotet vert nedskrive over 5 år. Ved sal av bustad eller flytting frå kommunen 
før dette tidsrommet er ute, skal kommunen ha tilbakebetaling i høve til den tid som er 
gått. 

· Rådmannen får fullmakt til å ta stilling til innkomne søknader. 
· Etableringstilskotet kan betalast ut etter nærare vurdering når mellombels bruksløyve eller 

ferdigattest føreligg 
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Kommunestyret - 037/2021

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Ordning med etableringstilskot vert justert og får følgjande regelverk frå 1.1.2021: 

· Det kan gjevast etableringstilskot til førstegongs etablering med bygging, kjøp og/eller 
restaurering av eigen privat bustad i Masfjorden kommune med kr. 60.000,- for dei under 
35 år, og kr. 40.000,- for dei mellom 35 år og inntil ein fyller 40 år.  Etableringstilskotet kan 
ikkje utgjere meir enn 10% av kostnaden 

· Etableringstilskot vert berre ytt til ungdom i etableringsfasen. For å koma innafor 
definisjonen ”ungdom i etableringsfasen”, må søkjaren vera under 40 år den dag 
mellombels bruksløyve/ferdigattest ligg føre. 

· Søknadsfrist vert sett til 1. september kvart år, for utbetaling i neste budsjettår, slik at 
midlane til etableringstilskot kan innarbeidast i årsbudsjettet til kraftfondet. 

· Ved søknaden må det leggjast ved attestasjon på at søkjaren er byggherre, og skal vera 
eigar av huset/registrert som innbyggjar i kommunen. 

· Etableringstilskotet vert nedskrive over 5 år. Ved sal av bustad eller flytting frå kommunen 
før dette tidsrommet er ute, skal kommunen ha tilbakebetaling i høve til den tid som er 
gått. 

· Rådmannen får fullmakt til å ta stilling til innkomne søknader. 
· Etableringstilskotet kan betalast ut etter nærare vurdering når mellombels bruksløyve eller 

ferdigattest føreligg 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-223, FA-M89 20/1002

Saknr Utval Type Dato
057/2021 Formannskapet PS 02.09.2021
038/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Utbetaling av lån til Berivest as 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Utsleppsløyve - brannøvingsanlegg - øving- og kompetanssenter - Gulen 
Industrihamn - Sløvåg - Berivest AS - 926406108

07.07.2021

Vilkårsdel 07.07.2021
Berivest AS  Forretningsplan 2021 versjon 2 16.03.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
· Berivest as får tilbod om lån gjennom kraftfondet med inntil kr 500.000 til ferdigstilling 

investeringsføremål og oppstart av selskapet. 
· Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid, og rentesats 4%. 
· Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 1.10.2021

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Viser til formannskapssak 27/21 av 18.3.21 og saker/orienteringa vinteren/våren 2021. 

Uttale

Berivest kom med anmodning om utbetaling av lån den 16.7.21 (jf. E-post frå styreleiar i selskapet, 
som elles skriv) Syner til tidlegare vedtak om tilsagn for lån på kr 500.000 frå kvar kommune. 
Masfjorden kommune sette krav at utsleppsløyvet skulle vere på plass før utbetaling av deira del. 
Løyvet er no gitt frå Statsforvaltaren, sjå vedlegg. Levering av gassanlegget og ferdigstilling av 
anlegget elles er nært føreståande. Opningsdato er sett til 20. august, og vi treng midlar for å halde 
framdrifta. Vi ber om at det vert fastsett vilkår for attendebetaling av lånet, slik at utbetaling kan skje 
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snarast råd. Berivest AS ynskjer at lånet vert rente- og avdragsfritt eitt år frå utbetaling.

Fakta

Vurdering

Formelle godkjenningar av anlegget (utsleppsløyve) og oppdatert forretningsplan føreligg (og ligg 
som sakstilfang). 

Ingen endringa elles, enn at søknad om utbetaling av lån kom etter at fristen for lånetilsagn var 
utgått, og kor ein treng formell godkjenning før utbetaling.  Det vert søkt om rente og avdragsfritt 
1.år., dette er ikkje innarbeidd/tilrådd i framlegg til vedtak. Rente er sett til 4% i dette tilfelle, sidan 
ein ikkje ser at ein kan ta pant i anlegget. 

Konklusjon

Formannskapet - 057/2021

FS - behandling:
Varaordførar Torill Torsvik Størkersen (Ap) sa ho var ugild i denne saka sidan ho sit i styret i Berivest 
as. Det vart samrøystes vedteke at Størkersen  var ugild. 

Saka vart drøfta.

Det vart jobba fram følgjande tilleggspunkt til framlegg til vedtak i møtet:
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Lånet vert gitt med 1 års rente- og avdragfri peroiode 

Framlegg til vedtak med tilleggspunktet jobba fram i møtet vart tilrådd til kommunestyret mot 1 
røyst Sp).

FS - vedtak:
· Berivest as får tilbod om lån gjennom kraftfondet med inntil kr 500.000 til ferdigstilling 

investeringsføremål og oppstart av selskapet. 
· Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid, og rentesats 4%. 
· Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 1.10.2021
· Lånet vert gitt med 1 års rente- og avdragfri peroiode 

Kommunestyret - 038/2021

KS - behandling:
Torill Torsvik Størkersen (Ap) sa ho var inhabil sidan ho sit i styret i Berivest AS. Kommunestyret 
samla seg om at Størkersen var inhabil.

Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart vedteke med 12 mot 4 (Sp) røyster. 

KS - vedtak:
· Berivest as får tilbod om lån gjennom kraftfondet med inntil kr 500.000 til ferdigstilling 

investeringsføremål og oppstart av selskapet. 
· Lånet vert gitt med 10 års nedbetalingstid, og rentesats 4%. 
· Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 1.10.2021
· Lånet vert gitt med 1 års rente- og avdragfri peroiode 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Roald Kvingedal FE-614, TI-&46 21/667

Saknr Utval Type Dato
060/2021 Formannskapet PS 02.09.2021
039/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Justering av budsjett - lagerhall Duesund 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Justering av budsjett for lagerhall Duesund, frå 1.500.000 til 3.000.000, eks mva. 
Investeringsbudsjettet 2021 for Masfjorden kommune vert justert i samsvar saksutgreiinga, og 
inneber ingen auke i 2021 budsjettet, justeringane er framlagt i balanse.

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Saka gjeld justering av investeringsbudsjett for lager Duesund, etter innkome anbod på lagerbygg.

Tomta for lagerbygg er planert ferdig, og grøftar for avlaup og straum er lagt fram til bygget. Tomta 
er klar for oppsetting av lagerbygg.

Fakta

Masfjorden kommune har hatt lagerbygg på  Duesund ute på anbod, det er kome inn 3 tilbod.

Bygget er beregna som eit isolert stålbygg, bygd på isolert betong plate, isolert etter dagens krav til 
lagerbygg. Hovedbæresystemet er i stålkonstruksjon, med isolerte stålkassetar ( sandwich 
elementer).

Etter anbodsrunde på lagerbygg er det eit avvik på vedtatt investeringsbudsett på kr 1.500.000,- eks 
mva.

I opprinneleg var bygget sett inn i investeringsbudsjettet med 1 500 000,-, i 2020, der grunnarbeid 
var kalkulert til 500.000,-, inkludert vatn, avløp og sjølve lagerbygget til 1.000.000,- inkl betong, 
straum, og uforutsette utgifter.

Etter anbod er har lagerbygget ein pris på 1.964.625,-, utan va, straum og uforustatt.

Ein kjenner til at prisane på materialer har auka med opptil dobbel pris det siste året, frå august 2020 
til august 2021. Stigninga på materiale har vore kvar mnad sidan slutten av 2020,  dette gjeld på stål 
og isolasjonsmateriale, i dette prosjektet. Ein har ikkje eksakte tall kor mykje i % stigning det har vore 
siste året. Stigninga på materiale har vore kvar mnad sidan 1 Januar 2021.
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•          Pressemelding fra Norsk Stålforbund 20. januar 2021:

De to siste månedene startet en prisoppgang på stål det er lenge siden vi har sett maken til. 
Skrapprisene i Europa og Norge har økt med henholdsvis 45% og 60% siste to månedene. 
Malmprisene har steget jevnt siden nedgang i mars frem til de siste to månedene med et prishopp på 
40%. Når råvareprisene øker, vil stålprodusentene videreføre denne kostnaden til sine kunder. 
Varslede prisøkninger er dog varierende fra stålverk til stålverk og type stål, fra 14% til 35%. 
Framover ser situasjonen til å stabilisere seg på et høyt nivå

•          Prognosesenteret. 27 mai 2021

Hvordan vil råvareprisene utvikle seg videre?

Det er uforutsigbart og mange forhold som spiller inn, men vi forventer at prisveksten på råvarer vil 
stabilisere seg i andre halvdel av 2021. Det vil trolig ta lengst tid for trelast og kobber. I SSBs 
byggekostnadsindeks for boligblokk står materialkostnadene for om lag 30 % av totale 
byggekostnader. Derfor forventer vi en sterkere vekst i byggekostnadene i 2021 enn normalt, 
etterfulgt av et lite fall i 2022. Nivået på byggekostnadene vil dermed fortsatt være betydelig høyere i 
2023 enn i 2020.

I vedtatt Investeringsbudsjett 2021 – 2024 for lager Duesund er summen 1 500 000,- eks mva.

Etter anbodsrunde på lagerbygg Duesund er det eit avvik på vedtatt investeringsbudsjett på kr 
1.500.000,- eks mva.

Oppsette kostnadar etter anbod på lagerbygg:
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Finansiering av lagerbygg

Økninga vert tatt frå Masfjorden sjukeheim varme og ventilasjon med ein vedtatt sum på kr 
1.625.000. Masfjorden sjukeheim ventilasjon vert då utastt til 2022, dette gjeld utskifting av 2 stykk 
ventilasjonaggregat.

Vurdering

For å få finansiering av lager Duesund, vert ventilasjon, skifting av 2 stykk aggregat og Sandnes sklule 
rehabilitering utsatt til 2022. Justert investeringsbudsjett 2021,  som i saksutgreiing lagt fram i 
balanse.

Konklusjon
Formannskapet viser til saksframlegg og godkjenner justering av budsjett for lagerhall Duesund, frå 
1.500.000 til 3.000.000 eks mva. Økninga vert tatt frå Masfjorden sjukeheim varme og ventilasjon og 
Sandnes skule med ein vedtatt sum på kr 1.500.000.

Formannskapet - 060/2021

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Justering av budsjett for lagerhall Duesund, frå 1.500.000 til 3.000.000, eks mva. 
Investeringsbudsjettet 2021 for Masfjorden kommune vert justert i samsvar saksutgreiinga, og 
inneber ingen auke i 2021 budsjettet, justeringane er framlagt i balanse.

Kommunestyret - 039/2021

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) sette fram følgjande framlegg til tillegg til vedtak:

Investeringa på sjukeheimen som er nemnd i saksutgreiinga vert starta opp og gjennomført tidleg 
2022.

Framlegg til vedtak frå formannskapet med tilleggspunktet frå KrF vart samrøystes vedteke.
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KS - vedtak:
Justering av budsjett for lagerhall Duesund, frå 1.500.000 til 3.000.000, eks mva. 
Investeringsbudsjettet 2021 for Masfjorden kommune vert justert i samsvar saksutgreiinga, og 
inneber ingen auke i 2021 budsjettet, justeringane er framlagt i balanse.

Investeringa på sjukeheimen som er nemnd i saksutgreiinga vert starta opp og gjennomført tidleg 
2022.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Oddvin Arne Neset FA-N02 20/623

Saknr Utval Type Dato
058/2021 Formannskapet PS 02.09.2021
040/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Avvikling av ordninga med arbeidskøyring for varig tilrettelagt arbeidsplassar frå 1.1.2022 - 
Uttale frå Masfjorden kommune til Vestland fylkeskommune 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
1. Overføring av ansvar for arbeidskøyring av TT-brukarar frå fylkeskommunen 
til kommunane

21.07.2021

Avvikling av ordninga med arbeidskøyring for varig tilrettelagt arbeidsplassar 
frå 1.1.2021 - Uttale frå Masfjorden kommune til Vestland fylkeskommune

21.07.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Masfjorden kommune reagerer på at Vestland fylkeskommune vil leggje legg ned tilbodet om 
arbeidskjøring for brukarar med VTA plassar frå 1.1.2022. Ei avvikling av ordninga med 
arbeidskøyring for VTA kan resultere i at ei sårbar gruppe ikkje kjem seg til og frå det tilrettelagte 
arbeidstilbodet. Dersom ansvaret for ordninga vert overført utan økonomisk kompensasjon vil det 
medføre at tilbodet til denne brukargruppa, eller andre kommunale tenester, vert redusert.

Masfjorden kommune oppmodar Vestland fylkeskommune om å vidareføre ordninga med 
arbeidskøyring.

Saksopplysningar:
Bakgrunn

Brukarar som har særlege utfordringar med å kome seg til og frå tilrettelagt arbeidstilbod har 
fram til i dag fått arbeidsreiser finansiert av fylkeskommunen. Vestland fylkeskommune 
varsla i 2020 at denne ordninga skulle avviklast frå og med 2021, grunngjeve med at ordninga 
ikkje er lovpålagt, og at tidlegare Sogn- og fjordane fylkeskommune ikkje har eit slikt tilbod. I 
fjor haust protesterte fleire av kommunane på den planlagte avviklinga, og Fylkestinget valde 
å vidareføre ordninga ut 2021. No ber fylkesrådmannen om ei stadfesting på at me vil 
vidareføra arbeidsreisetilbodet i kommunal regi frå 1.1.2022.

Fakta

Arbeidskøyring organisert og betalt av fylkeskommunen har eksistert sidan 1990-talet. Pr. i dag er det 
berre Oslo og 13 kommunar i tidlegare Hordaland som har denne ordninga. Masfjorden kommune er 
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ein av desse, og me har fleire innbyggjar som får skyss til sitt arbeid på Einekavane dekka av 
fylkeskommunen. Dette vert løyst ved at fylkeskommunen har avtale med lokal drosje om køyring. I 
2019 brukte fylkeskommunen kr.536.000,- på arbeidskøyring i Masfjorden kommune. 

Vurdering

Saka var handsama i Masfjorden kommunestyre i sak 075/2020 den 22.10.2020. Kommunestyret gav 
då denne uttalen: 

Masfjorden kommune reagerer på at Vestland fylkeskommune legg ned tilbodet om 
arbeidskjøring for brukarar med VTA plassar frå 1.1.2021. Avvikling av ordninga kan resultere i 
at ei sårbar gruppe ikkje kjem seg til og frå det tilrettelagte arbeidstilbodet. Kommunen finn det 
underleg at ordninga opphøyrer medan regjeringa utgreier og vurderer dei ulike 
transportordningane, jfr. Prop. 1 S (2018-2019) Arbeids- og sosialdepartementet, vedtak nr. 
428, 30. januar 2018.
Masfjorden kommune vil oppmode Vestland fylkeskommune om å vidareføre ordninga fram til 
regjeringa har vurdert og konkludert i spørsmålet om endring og samordning av 
transportordningane.

Det er ikkje noko nytt frå nasjonale styresmakter når det gjeld endring og samordning av 
transportordningane.   

Då Fylkestinget handsama saka i fjor haust peika dei på at TT-ordninga er svært viktig for mange 
funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta kollektiv transport til arbeid, og at dette er eit 
avgjerande tilbod i kvardagen både for brukarane og familiane deira. Fylkestinget var opptekne av at 
tilbodet vert vidareført av kommunane, og bad fylkesrådmannen fylgje opp dette. Fylkesrådmannen 
ynskjer no ei stadfesting på at Masfjorden kommune vil vidareføre det fylkeskommunale tilbodet i 
kommunal regi. 

Masfjorden kommune har kartlagt brukarmassen, og konkludert med at desse vil vere heilt 
avhengige av tilrettelagt transport for å kome seg til og frå arbeidstilbodet på Einekavane. For oss vil 
avviklinga bety at kommunen må finne løysingar dersom brukarane skal koma seg til Einekavane. 
Dette vil utgjere ein ny kostnad for Masfjorden kommune som ikkje vert kompensert verken frå 
fylket eller staten. I 2019 var denne kostnaden kr. 536.000,- for fylkeskommunen.  Ein slik kostnad vil 
ikkje kunne innarbeidast i neste års budsjett utan at ein må redusere andre tilbod til denne 
brukargruppa, eller redusere andre kommunale tenestetilbod. Dette bør signaliserast til 
fylkeskommunen. 

Konklusjon
Masfjorden kommune reagerer på at Vestland fylkeskommune vil leggje legg ned tilbodet om 
arbeidskjøring for brukarar med VTA plassar frå 1.1.2022. Ei avvikling av ordninga med 
arbeidskøyring for VTA kan resultere i at ei sårbar gruppe ikkje kjem seg til og frå det tilrettelagte 
arbeidstilbodet. Dersom ansvaret for ordninga vert overført utan økonomisk kompensajon vil det 
medføre at tilbodet til denne brukargruppa, eller andre kommunale tenester, vert redusert.

Masfjorden kommune oppmodar Vestland fylkeskommune om å vidareføre ordninga med 
arbeidskøyring.

Formannskapet - 058/2021

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.
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FS - vedtak:
Masfjorden kommune reagerer på at Vestland fylkeskommune vil leggje legg ned tilbodet om 
arbeidskjøring for brukarar med VTA plassar frå 1.1.2022. Ei avvikling av ordninga med 
arbeidskøyring for VTA kan resultere i at ei sårbar gruppe ikkje kjem seg til og frå det tilrettelagte 
arbeidstilbodet. Dersom ansvaret for ordninga vert overført utan økonomisk kompensajon vil det 
medføre at tilbodet til denne brukargruppa, eller andre kommunale tenester, vert redusert.

Masfjorden kommune oppmodar Vestland fylkeskommune om å vidareføre ordninga med 
arbeidskøyring.

Kommunestyret - 040/2021

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune reagerer på at Vestland fylkeskommune vil leggje legg ned tilbodet om 
arbeidskjøring for brukarar med VTA plassar frå 1.1.2022. Ei avvikling av ordninga med 
arbeidskøyring for VTA kan resultere i at ei sårbar gruppe ikkje kjem seg til og frå det tilrettelagte 
arbeidstilbodet. Dersom ansvaret for ordninga vert overført utan økonomisk kompensajon vil det 
medføre at tilbodet til denne brukargruppa, eller andre kommunale tenester, vert redusert.

Masfjorden kommune oppmodar Vestland fylkeskommune om å vidareføre ordninga med 
arbeidskøyring.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 21/783

Saknr Utval Type Dato
041/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Referatsak 

Tilknytte dokument:
1.   Kvittering på innsendt høringssvar på Masfjorden kommune

2.   Sak til kommunestyret den 9.september

3.   Stadfesting av kommunalt tilskot

4.   Status over vedlikehaldsbehov pr august21

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 041/2021

KS - behandling:
Kommunemøte startar med orientering og dialog med vår politikontakt Jan-Terje Brügger.

Skriftlege spørsmål:

Jostein Duesund (FrP) stilte følgjande spørsmål:

Ynskjer å stilla spørsmål til Ordførar i kommunestyremøte 9/9 angåande Kommunal Rapport si 
siste halvårlege rangering, sjå skjermdump. Kva betyr dette, kva er årsakene og kva gjer me med 
det - dersom kommunen set seg som mål å koma høgare opp?

Ordførar og rådmannen svara på dette spørsmålet.

Wenke Dåe (Sp) stilte følgjande spørsmål:

I kommunestyremøte i oktober i 2019, sak 007/2019, hadde me val av medlem til 
samarbeidsutvale for skulane for perioden 2019 – 2023.

Her vart Laila Furebotn valt som medlem i SU på Matre skule, Wenche Dåe valt som medlem i SU 
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på Nordbygda skule og Kariann Ekren valt som medlem i SU på Sandnes skule.

Til no i denne perioden har Wenche Dåe vore innkalla til 1 SU-møte i 2019, Laila Furebotn har 
ikkje vore innkalla i det heile. Me har ikkje oversikt over møteinnkallinga på Sandnes skule.

I opplæringslova § 11 står det at det skal vere eit samarbeidsutval ved kvar grunnskule, der 
føresette, elevar, tilsette, andre tilsette og to representantar for eigar er med, dvs rektor + me 
som er valt inn som medlem av SU av kommunestyre. 

Kva rutinar har skulane for å kalle inn til møte i samarbeidsutvalet, og vert det orientert om dette 
ved nytilsetting av nye rektorar?

og 

Kva rutinar har ein for å forsikre seg at kommunestyre er orientert om dei sakene som vert tatt 
opp på SU-møta?

Rådmannen svara på dette spørsmålet

Referatsaker:

Skriv 1: Kvittering på innsendt høyringssvar på Masfjorden kommune

Skriv 2: Ska til kommunestyret 9.september

Skriv 3: Stadfesting av kommunalt tilskot (utdelt i møtet)

Skriv 4: Status over vedlikehaldsbehov pr august 21 (utdelt i møtet)

Kommunestyret samla seg om at kyrkja kan få inntil 500.000 i ein eingangsum fordelt som reint 
tilskot for vedlikehald og unytta låneramme for investeringar for å ivareta vedlikehaldsbehovet for 
kyrkjene og kyrkjegardane i kommunen.

Orientering frå ordførar:

· Ordførar orienterte om status for anleggsavdelinga til BKK på Matre

Kommunestyret ga ordførar fullmakt til skrive brev til styret i BKK produksjon over same lest 
som brevet som vart sendt frå Vaksdal

· ordførar orienterte om staus for byggeområder i Ytre Haugsdal, Skjelsundet, Sandnes og 
Haugsvær

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-033, TI-&10, HistSak-18/80 21/455

Saknr Utval Type Dato
042/2021 Kommunestyret PS 09.09.2021

Utviding av IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Ettersending av framlegg til samarbeidsavtale - utviding av IKT Nordhordland 
med Aurland kommune

02.09.2021

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Masfjorden kommune vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert 

utvida med Aurland kommune
2. Masfjorden kommune vedtar samarbeidsavtale IKT Nordhordland kommunalt 

oppgåvefellesskap slik den ligg føre i sakstilfanget

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Aurland kommune har hatt som mål å få til ei IKT-drift- og digitaliseringsutvikling i tråd med stadig 
aukande nasjonale og lokale forventningar. Kommunen ønskte å etablere eit meir føremålstenleg 
IKT-samarbeid for kommunen, der dei kunne oppnå høgare satsing på digitalisering og betre tenester 
knytt til IKT-drift. Målsetninga for Aurland kommune er å få så god og profesjonell drift som mogeleg. 

Aurland kommune evaluerte fleire ulike IKT-samarbeid. I hovudsak skilte IKT Nordhordland seg ut i 
forhold til ein gjennomarbeidd styringsmodell med særskilt satsing innafor Digitalisering og 
innovasjon, i tillegg til dei gode tenestene knytt til IKTNH. Det vart og lagt vekt på det nære 
samarbeidet med Digi Vestland. 

Aurland har sidan 2020 hatt ei stor prosjektgruppe som har jobba med kartlegging og utarbeiding av 
sakspapir for å komme fram til ei riktig beslutning. 

Aurland kommune har i utgreiinga si kome fram til at dei ønskjer å samarbeida med IKTNH. Både i 
formannskapet og kommunestyret har rådmannen sin tilråding vore einstemmig godkjent. 

1. Tilråding frå rådmannen: Aurland kommune trer ut av ÅLA-samarbeidet innan IKT 
31.12.2021, jamfør KS-058/11. 

2. Rådmannen får mynde til å utarbeide avtale med IKTNH. 
3. Avtalen vert lagt fram for godkjenning i formannskapet 10. juni og kommunestyret 17. juni 

2021
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4. Det blir sett av kr. 500.000,- til overgangskostnadar og naudsynte investeringar. 
5. Investeringane blir finansiert ved omdisponeringar på investeringsbudsjettet, og blir lagt 

fram i samband med handsaminga av 1. tertial 2021. 
Basert på Aurland kommune sitt klåre ønskje om deltaking i IKTNH-samarbeidet, har IKTNH og 
DIR/NUI greidd ut nærare detaljar kring eit slikt samarbeid. Utgreiinga konkluderer med at ei slik 
utviding vil vera gunstig både for Aurland kommune, IKTNH og DIR, og har følgjande tilråding: 

Ei utviding vil medføre betre utnytting av kapasitet og kompetanse i IKTNH. Dette vil frigjera 
økonomiske ressursar som kan styrkje utviklinga av betre tenester og arbeidsprosessar. Dette gir 
stort potensiale for gevinstrealisering i tenesteproduksjon og innbyggjardialog. 

Prosjektet rår difor til at dei auka økonomiske ressursane vert nytta til å styrke innsatsen inn mot 
Digitalisering og Innovasjon sine behov i forbindelse med å utvikle fleire tenester, samt å auke 
servicegraden til dei eksisterande kommunane. 

Endring av samarbeidsavtalen 

Aurland kommune vert deltakar i § 19 samarbeidet på lik linje med dei noverande kommunane i 
samarbeidet. Dette medfører ei utviding av oppgåvefellesskapet og endring av samarbeidsavtalen. 
Styret i IKTNH har handsama den nye samarbeidsavtalen, og den er godkjent av representantskapet i 
IKTNH. Kommunestyra i alle deltakarkommunane, medrekna Aurland kommune, må godkjenna den 
nye samarbeidsavtalen før den vert gjeldande.

Konklusjon
Masfjorden kommune sluttar seg til at Aurland kommune vert del av IKT Nordhordland kommunalt 
oppgåvefellesskap. 

Kommunestyret - 042/2021

KS - behandling:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
1. Masfjorden kommune vedtar at IKT Nordhordland kommunalt oppgåvefellesskap vert 

utvida med Aurland kommune

2. Masfjorden kommune vedtar samarbeidsavtale IKT Nordhordland kommunalt 
oppgåvefellesskap slik den ligg føre i sakstilfanget
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Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 09.09.21 vert vitna:

_____________________
Karstein Totland
ordførar

_____________________
Arne Hindenes
kommunestyremedlem

_____________________
Laila Furebotn
kommunestyremedlem


